



ISSN 1672-4208

CN 10-1026/R

社区医学杂志

SHEQU YIXUE ZAZHI

June.2012 Vol.10 No.12 2012年6月 第10卷 第12期

中华人民共和国卫生部主管

JCM

中国核心期刊数据库收录期刊

中国期刊全文数据库收录期刊

中国学术期刊综合评价刊源期刊

重庆维普数据库收录期刊

ISSN 1672-4208



9 771672 420045

中华预防医学学会系列杂志
SERIAL JOURNAL OF CHINA PREVENTIVE MEDICINE ASSOCIATION

6

2012

JOURNAL OF COMMUNITY MEDICINE

Semimonthly

Established in March 2003

Volume 10

Number 12

April 20, 2012

Responsible Institution

Ministry of Health of the People's Republic of China
1 Xizhimenwai Nanlu, Xicheng District, Beijing 100044

Sponsor

Chinese Preventive Medicine Association
154 Gulou Xidajie, Xicheng District, Beijing 100009
Shandong Rural Health Association

Director of Editorial Board

YU Fu-hua, LI Yi-jie

Editor-in-Chief

ZHANG Ai-guo

Managing Director

PANG Chuan-wu

Editing & Publishing

Editorial Board, Journal of Community Medicine
9 Yandongxinlu, Jinan 250014
Tel: +86-531-88934668
+86-538-6212957
Http://www.chinesecm.com
E-mail: pcpcw@163.com

Distribution

Shandong Provincial Post Bureau

Subscription

Local Post Office of China
Code: 24-211

Mail Order

Editorial Office, Journal of Community Medicine
9 Yandongxinlu, Jinan 250014

Printing

Jinan Baisite Printing Co. Ltd
Advertisement Business Permission Number
3709005001179

Domestic Price

RMB 8.00 Yuan

CSSN (China Standard Serial Numbering)

ISSN 1672-4208
CN 10-1026/R

All articles published represent the opinions of the authors, do not reflect the official policy of Chinese Preventive Medicine Association or the Editorial Board, unless it is clearly specified. Copyright by the Editorial Board.

CONTENTS

Treatise

Study on implementation of health policy of the community health service institution in Shandong Province

..... ZHANG Yan-hong, XU Ling-zhong, XU Rong-fei(1)

Analysis on Bone Mineral Density among Women Aged 40 to 79.9 Years in Beicai Community of Shanghai City

..... Ma Jun-ling, Guo Hai-ying, Huang Shu-xian, et al. (4)

The diagnoses about satisfaction of peasant medical security in Somewhere

..... LI Yi-jie(6)

Clinical Efficacy of Concurrent Docetaxel with 3D-CRT for Locally Advanced NSCLC

..... ZHAI Xi-Ju(8)

On Present Situation of Community-Based Postpartum Visit in Daqing City

..... Liu Li-xin, Liu Sheng-quan, He Bo-qing (11)

Epidemiology analysis of hand-foot-and-mouth disease in 2008-2011 in TianE county, Guangxi, P.R. China.

..... FU Jian-yu, HUANG Lin-guang, WEI Li-qin, et al. (14)

To evaluate the contribution of various magnetic resonance imaging sequences in determining the type of perianal abscess

..... SHENG Lei, GONG Wei-yun, LV Bao-hua, et al. (17)

In Chemotherapy-Induced Liver Injury Treated with the Method of Emolliating Liver and Invigorating Spleen

..... Chen Li(20)

Analysis of the dropout and its related social factor inpatients with peritoneal dialysis

..... Hu Ying-chun(23)

On X-ray Distribution of Rotating Anode in the X-Ray Short Axis of Radiation Filed

..... CAO Yan(25)

Health Education on Medical Attention Seeking Behavior in Patients with Tuberculosis

..... Xu Yan-hai(28)

Effect of Total knee replacement with Soft tissue balance in osteoarthritis and varus knee

..... LOU Yan-hua(30)

Clinical Nursing Pathway in Perioperative Care of Elderly Patients with Inguinal Hernia

..... XU Ai-xia(32)

Clinical study of lifestyle intervention in treatment of IgA nephropathy merged with metabolic syndrome LIU Cui - zhen , CHEN Mei(35)
In Andrographolide study on the effect of Ribavirin reducing the CVA16 replication HAN Hui(37)
The effect of Tongxinluo capsule on matrix metalloproteinase - 9 (MMP - 9) and high sensitivity C - reactive protein (hs - CRP) in patients with unstable angina. WANG Qiangl , DU Bo(41)
The role of health education on improve compliance of cancer patients with peripherally inserted central catheters LU Ai - xia(43)
Treatment of leiomyoma on esophageal muscularis propria by endoscope loop ligature WANG Xiao - hong , LI Xiao - pei , LI Fu - kang(45)
Acquired Pneumonia due to Acinetobacter Baumannii WU Peng , JIANG Zhi(46)
Epidemiological features of Rabies in Dongguan City in 2002 - 2009 LIU Yu - guo , DU Jin - lin(48)
On cognition of patient safety culture among clinical medical technicians in Shandong province ZHAO Hui(50)
Comparison of automated cell analyzer versus manual method for detecting leukocytes HONG Yi - wen(53)
Investigation on current status of human resources in community health services in Yining city WANG Chun - xian , MA Long , Alerken · Yibulayin(55)
Comprehensive nursing intervention on improving self - management skills in diabetic patients WEI Wei - guang , HUANG Hui - chang(57)
Review	
Advance in the prevalence and prediction of post - traumatic stress disorder LI Xiu - li , SUN Lu - yi , WANG Li(59)
Advance in the influence of cardiopulmonary bypass on patients' immune function and control measures WANG Ying , DA Ga(63)
Advance in the relationship among the expression of VEGF, tumor growth, metastasis and prognosis PANG Chuan - ling , DUAN Yi - song(66)
Community Health Management	
Experience on the prevention and management of hypertension in community SUN Peng(69)
On the improvement of hospital pharmacy administration with the ISO9000 quality management standards WANG Li , SONG Xu - bin , WEI Guang - ming(71)
Analysis on common problems of irrational drug use in clinical practice ZHOU Xin - wei(73)

社区医学杂志

JOURNAL OF COMMUNITY MEDICINE

半月刊 2003 年 3 月创刊 第 10 卷 第 12 期 2012 年 6 月 20 日出版

主 管

中华人民共和国卫生部
100044, 北京西城区西直门
外南路 1 号

主 办

中华预防医学会
100009, 北京市西城区鼓楼
西大街 154 号

编委会主任

于富华 李一杰

主 编

张爱国

副主编

杨传华 庞传武(常务)
李士雪 李信业
单宝德 陈国锋
赵吉来 许在安

编辑部主任

庞传武

责任编辑

肖化鸣

英文编辑

马东梅

编辑出版

社区医学杂志编辑委员会
250014, 济南市燕东新路 9 号
电话: 0531-88934668
0538-6212957
网址 <http://www.chineseccm.com>
电子信箱 pcwpcw@163.com

发 行

山东省邮政局

订 阅

全国各地邮政局
邮发代号: 24-211

邮 购

社区医学杂志编辑部
250014, 济南市燕东新路 9 号

印 刷

济南百思特印业有限公司
广告许可证

鲁泰工商准字: 3709005001179

定 价

每期 8 元 全年 192 元

中国标准刊号

ISSN 1672-4208

CN 10-1026/R

本刊刊出的所有文章不代表中华预防医学会和本刊编辑委员会的观点,
除非特别声明。

本刊如有印装质量问题, 请向本刊编辑部调换。

目 次

论 著

- 山东省社区卫生服务机构卫生政策执行状况的研究 张艳红, 徐凌忠, 徐融飞(1)
- 上海市北蔡社区 40~79.9 岁女性骨密度分析 马俊岭, 郭海英, 黄淑贤, 等(4)
- 某地农民医疗保障状况及满意度调查分析 李一杰(6)
- 单药多西他赛周疗联合 3D-CRT 治疗局部晚期非小细胞肺癌的疗效观察 翟西菊(8)
- 大庆市社区产后访视现状调查与分析 刘立新, 刘胜全, 何伯清(11)
- 2008~2011 年广西天峨县手足口病流行病学分析 傅剑羽, 黄林光, 韦丽琴, 等(14)
- MRI 不同序列成像在肛周脓肿的诊断和分型中的应用 盛蕾, 公维云, 吕宝华, 等(17)
- 柔肝健脾法治疗化疗药物肝损害的临床研究 陈丽(20)
- 腹膜透析患者退出原因及其相关社会因素调查分析 胡迎春(23)
- 探讨旋转阳极在照射野面短轴方向的线量分布 曹琰(25)
- 健康教育对结核病患者就医行为影响的研究 许延海(28)
- 膝关节置换并软组织平衡治疗膝内翻骨性关节炎疗效分析 娄彦华(30)
- 临床护理路径在老年腹股沟疝患者围术期护理中的应用研究 徐爱霞(32)
- IgA 肾病合并代谢综合征患者生活方式干预的临床研究 刘翠珍, 陈梅(35)
- 炎琥宁注射液在细胞水平上抑制 CVA16 病毒的初步评价 韩慧(37)
- 通心络胶囊对不稳定心绞痛患者血清基质金属蛋白酶-9 和高敏 C-反应蛋白的影响 王强, 杜波(41)
- 健康教育提高肿瘤患者 PICC 置管依从性的观察 卢爱霞(43)
- 食管固有肌层平滑肌瘤内镜下套扎治疗 王晓虹, 李晓沛, 李福康(45)

编委会成员名单

编委会主任：

于富华 李一杰

编委会副主任：

高毅 韩东

李信业 单宝德

编委(按姓氏笔画排序)：

于富华 马德环

王燕 王世开

王国柱 王明亮

王树林 王爱凤

王淑华 尹爱田

刘利 刘传富

孙桐 孙东华

许在安 李伟

李一杰 李大佑

李士雪 李信业

杨传华 吴俊

张兆民 张伟英

张爱国 张焕秩

陈国锋 单宝德

庞传武 赵军绩

费瑞金 姚圣宽

高荔 高毅

袁红彦 袁勤德

夏君 徐国庆

徐凌忠 盛红旗

崔磊 韩东

滕清良

协作单位：

山东省中医院

- 肾上腺髓质素和内皮素在鲍曼不动杆菌医院获得性肺炎患者
血浆中含量的变化 吴鹏,姜智(46)

- 东莞市 2002 - 2009 年狂犬病流行病学分析 刘雨果,杜进林(48)
山东省临床医技人员病人安全文化认知的研究 赵慧(50)
全自动细胞分析仪与手工法测定白细胞的试验比较 洪乙文(53)

- 新疆伊宁市社区卫生服务机构人力资源现况调查 王春先,马龙,艾尔肯·依布拉音(55)
综合护理干预对提高糖尿病患者自我管理能力的研究 韦微光,黄慧娟(57)

综 述

- 创伤后应激障碍的流行和预测研究进展 李秀丽,孙鲁毅,王力(59)
体外循环对患者免疫功能的影响及防治措施的研究进展 王颖,达嘎(63)
血管内皮生长因子表达与肿瘤的生长、转移和预后关系的研究进展 庞传令,段毅松(66)

社区卫生管理

- 社区防治高血压病的体会 孙鹏(69)
运用 ISO9000 质量管理体系 完善医院药事管理 王莉,宋绪彬,魏光明(71)
临床常见不合理用药分析 周新卫(73)

社区健康调查

- 六灶社区居民 2006 - 2010 年死亡原因分析 金林君,杨春丽(75)

社区护理

- 身体接触在护理工作中的应用 孙元儒,王琨(76)
慢性阻塞性肺病合并多重耐药菌感染患者的护理研究 徐梅(78)

- 机械通气治疗危重症支气管哮喘的监护体会 刘庆芝,侯爱君,赵琳(80)

社区临床实践

- 浅谈医院制备水丸的优与劣 陈子玲,王瑛(82)
应用专用装置留存血站小辫标本的可行性探讨 范加诚,陈秀丽,王冬梅(84)
无偿献血者 ALT 不合格率浅析 周宝琴(85)
老年病科缺血性肠病患者特点分析 陈梅,刘翠珍(86)
腱鞘囊肿合并桡动脉受压 1 例解剖学分析 庞传武(87)
音乐疗法辅助面部刮痧治疗黄褐斑 30 例 张军英,张金芳,吴娅,等(88)